
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2020-04-15 11:39:53

Ministrul Economiei: România are industrie de medicamente, dar trebuie sa pornim

si industria echipamentelor si a dispozitivelor medicale

România are industrie de medicamente, dar trebuie sa pornim si  industria echipamentelor si dispozitivelor

medicale, iar din aceasta  pandemie cel mai bun lucru este ca am învatat ca dependenta fata de  China sau

de alte state din afara Europei a fost o greseala si acest  lucru trebuie sa înceteze, a declarat, miercuri,

ministrul Economiei,  Energiei si Mediului de Afaceri, Virgil Popescu.

"Ceea ce vreau eu si ce trebuie sa facem este sa ne gândim la perioada  strategica post-criza, sa vedem ce facem pe

termen mediu si lung, pentru  ca eu sunt convins ca o parte din industrii din China, din Asia, din  alte parti se vor

reloca în Europa si nu trebuie sa pierdem acest tren.  Trebuie sa aducem industrii strategice în România. Din

aceasta pandemie,  cel mai bun lucru este ca am învatat ca dependenta fata de China, fata  de productia din alte

state din afara Europei a fost o greseala si acest  lucru trebuie sa înceteze. Cel putin eu unul ma voi bate ca în

România  sa producem materiale esentiale, sa producem industrie esentiala, de  unde putem exporta în principal în

Europa si apoi în restul lumii", a  afirmat Popescu, la Digi 24.

Oficialul a subliniat ca industria româneasca a fost complet nepregatita  pe segmentul industriei sanitare, a

dispozitivelor si echipamentelor  medicale.

"Industria româneasca a fost complet nepregatita vizavi de industria  sanitara, dispozitivele medicale,

echipamentele medicale. Uitati-va cât  de greu ne este cu aceste importuri de ventilatoare, care sunt  echipamente

medicale! Sunt foarte multe echipamente medicale pentru care  în România se produc, practic, niste componente.

Cred ca pe zona  industriei medicale trebuie foarte mult lucrat si trebuie sa pornim  industria medicala în România.

Avem industrie de medicamente, avem  fabrici de medicamente, dar trebuie sa pornim si industria  echipamentelor

medicale si a dispozitivelor medicale", a mentionat  demnitarul.

Ministrul  Economiei a anuntat, marti, pe pagina personala de Facebook, faptul ca  doua noi linii tehnologice

automatizate pentru productia de masti  chirurgicale au fost instalate la fabrica Techtex, în acest fel  capacitatea de

productie actuala urmând sa creasca la 350.000 de  bucati/zi.

"(...) La Techtex, parte a grupului Taparo, au fost instalate înca doua  linii tehnologice automatizate pentru

productia de masti chirurgicale,  crescând capacitatea de productie actuala la 350.000 de bucati/zi. Pâna  la finele

lunii aprilie va mai fi instalata o linie de productie de  masti chirurgicale. De saptamâna viitoare fabrica va fi

utilata si cu o  linie de productie de masti FFP 2, pentru spitale, pentru a-i proteja pe  cei din linia întâi. Pâna la

sfârsitul lunii aprilie productia de masti  FFP 2 va fi de 150.000 pe zi. Am demonstrat ca se poate, pentru ca  facem

asta pentru a-i proteja pe români de inamicul nevazut si nemilos.  Împreuna facem România bine", a scris Popescu.

Productia de masti de protectie sub licenta este certificata de Agentia  Nationala a Medicamentului. O parte din

productie este realizata prin  firma Techtex-Osorhei, judetul Bihor, parte a grupului de firme din  Târgu Lapus.

De asemenea, Popescu a mentionat ca si la Romarm se instaleaza trei linii de productie de masti chirurgicale.

"Astazi (marti, 14 aprilie 2020, n.r.), la Romarm, companie din  portofoliul Ministerului Economiei, Energiei si

Mediului de Afaceri, se  instaleaza echipamentele automatizate pentru trei linii de productie de  masti chirurgicale.

Astfel, Romarm va avea, pâna la sfârsitul lunii, o  capacitate de productie maxima de 500.000 de masti

chirurgicale, pe zi.  Totodata, echipamentul necesar pentru linii de productie de masti tip  FFP2, pentru spitale, va

ajunge în România dupa Paste, dupa care va fi  instalat la Romarm. Împreuna facem România bine", a notat

ministrul  Economiei
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La începutul lunii aprilie, Virgil Popescu declara ca productia de masti  chirurgicale românesti poate ajunge la 1

milion de bucati zilnic  începând din 15 aprilie, astfel ca de la aceasta data nu vor mai exista  probleme cu

aprovizionarea cu acest tip de produse. Acesta a adaugat ca  mastile vor fi distribuite populatiei si personalului de

asigurare a  ordinii si a masurilor de carantina.
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